

Www.PapaCambridge.com UNIVERSITY OF CAMBRIDGE INTERNATIONAL EXAMINATIONS International General Certificate of Secondary Education

FIRST LANGUAGE ARABIC

Paper 2 Writing

0508/02 **October/November 2012** 2 hours

xtrapapers.com

Additional Materials: Answer Booklet/Paper

READ THESE INSTRUCTIONS FIRST

If you have been given an Answer Booklet, follow the instructions on the front cover of the Booklet. Write your Centre number, candidate number and name on all the work you hand in. Write in dark blue or black pen. Do not use staples, paper clips, highlighters, glue or correction fluid.

Answer two questions, one from Section 1 and one from Section 2. You should write between 350 and 500 words for each answer.

At the end of the examination, fasten all your work securely together. All questions in this paper carry equal marks.

> اقرأ هذه التعليمات أولاً إذا أعطيت دفتراً للإجابات، فاتّبع التعليمات التي على غلافه. اكتب رقم مركزك، ورقمك الخاص واسمك على أوراق إجاباتك كلها. اكتب بقلم ذي حبر أزرق داكن، أو أسود. لا تستخدم الدّباسات، الشكالات، أقلام التوضيح الملونة، الصمغ، أو السائل الماحي.

> > أجب عن سؤالين اثنين، واحد من القسم 1 وواحد من القسم 2. عليك أن تكتب بين 350 و 500 كلمة لكل جو اب.

عند نهاية الامتحان، اربط أوراق إجاباتك كلها معاً بإحكام. تحمل الأسئلة كلها في هذه الورقة علامات متساوية.

This document consists of 2 printed pages.



Www.PapaCambridge.com موضوعين اثنين واكتب عن كل واحد منهما 350–500 كلمة. اختر واحدًا من القسم 1 و احدًا من القسم 2. (يجب التقيد بعدد الكلمات) النقاش والجدال اختر: أ- إنّنا نعيش في زمن صعْب، لكنْ متى لم تكن الإنسانية في زمن صعْب؟ ناقش هذا الرأي مؤيدًا أو معارضًا. 10 ب- اختفت عادة اجتماع أفراد الأسرة الواحدة للتسلية أو للسّمر. ناقش هذا الرأي. أو: ت- الثقة بالنفس الخطوة الأولى إلى الغرور والكبرياء. هل توافق؟ أو: ث- ينحسر الوجة المُشرق لمعظم الألعاب الرياضية أمام غلبة العُنف. إلى أي مدى تتفق مع هذا الرأى؟ القسم 2 الوصف والسرد اختر: أ- سيأتي قريبٌ لزيارتك. صف الاستعدادات وخطة الزيارة والمشاعر. أو: ب- تخيل أنك فزت بالميدالية الذهبية في إحدى المسابقات. صف الأحداث وكذلك مشاعر ك. أو: ت- اكتب قصبة تجري أحداثها في سفينة فضبائية. أو: ث- اكتب قصبة مستخدمًا معنى الحكمة الواردة في البيت الآتي:

إذا ما أتيتَ الأمرَ من غير بابهِ ضَلَكْتَ وإنْ تقصد إلى البابِ تَهْتَدِ

University of Cambridge International Examinations is part of the Cambridge Assessment Group. Cambridge Assessment is the brand name of University of

Permission to reproduce items where third-party owned material protected by copyright is included has been sought and cleared where possible. Every reasonable effort has been made by the publisher (UCLES) to trace copyright holders, but if any items requiring clearance have unwittingly been included, the publisher will be pleased to make amends at the earliest possible opportunity.